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Møte i faglig brukerråd syn 

 

Sted: Webex  

Dato: 09.02.2024 

Referent: Julianne A. Andersen 

 

Deltakere: 

Mette Bævre, Foreldre til blinde barn 

Grete Bæverfjord, Norges blindeforbund 

Elin Gunnarsdottir Larne, Norges blindeforbund 

Eirik Langeland Fjeld, Norsk NCL-forening 

Kari Anita Brendskag, Statped divisjonsdirektør læremidler og læringsressurser 

Randi Kvåle, Statped avdelingsleder læremidler syn 

Anne Lise Solstad, Statped avdelingsleder syn barnetrinn 

Eva Marie Hammervik, Statped avdelingsleder syn barnetrinn 

Julianne Andersen, Statped divisjonsstøtte divisjon læremidler og læringsressurser 

 

Vara: 

Siri Smedsrud, Foreldre til blinde barn 

Farah Ramadan, Norges blindeforbund 

Einar Fiskvik, Norges blindeforbund 

Anita Hansen, Norsk NCL-forening 

01/2024 Godkjenne referat 
Lagt frem av: Kari Anita Brendskag 

Konklusjon: Utkast til referat fra møtet 07.11. ble delt med faglig brukerråd i felles 

teams, med 2 ukers frist til å komme med tilbakemeldinger. Ingen tilbakemeldinger 

kom, referatet ble godkjent og lagt ut på statped.no  

02/2024 Godkjenne saksliste  
Lagt frem av: Kari Anita Brendskag 

 

Følgende innspill ble gitt til sakslisten: 

- Det er nødvendig med en tydeligere avklaring av hvilke saker medlemmene i 

brukerrådet kan spille inn til sakslista. Det er også ønske om en veiledning til i hvilken 

form saker kan spilles inn. 

- Brukerrådets medlemmer ønsker å få presentasjoner på forhånd så Statped ikke 

trenger å bruke så mye av tiden til informasjon, men kan sette av mer tid til innspill. 

- Det kom reaksjoner på at saken om evaluering av elevkursene ikke er tatt opp i faglig 

brukerråd. 

- Det kom tilbakemeldinger på at fristen, som er satt til 14 dager for å melde saker til 

møtet i faglig brukerråd, er for lang 

Konklusjon: Sakslisten ble godkjent og innspillene vil bli tatt opp internt i Statped. 
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Sak 03/2024 Innspill til tema på brukerkonferansen 2024 

Lagt frem av: Kari Anita Brendskag 

 

Vedlegg: Brukerkonferansen 2024 

 

Bakgrunn for saken: Brukerkonferansen 2024 vil avholdes 7. november. I den 

forbindelse ønsker vi å innhente brukerorganisasjonenes innspill til tema som bør 

settes på agendaen. Frist for å melde tema er 15.03.24. 

Innspill fra brukerråd gitt i møte: 

- Nok «luft» i programmet til å kunne stille spørsmål, mulighet til å melde inn 

spørsmål til innledere digitalt (ikke bare via håndsopprekning) 

- Tema fra FTBB spilt inn til møte i faglig brukerråd 09.02. legges til grunn for 

innspill til tematikk på konferansen. 

- Eksempler fra barnehage og skolehverdager hvor det har vært 

vanskelig/utfordrende/ikke gått så fint, men ender bra til slutt. Mange opplever 

utfordringer i hverdagen. Hvordan få det til? 

- Statpeds rutine/politikk/oppfølging og forventninger til lærere og skole 

Konklusjon: Statped melder inn innspillene til nasjonalt brukerråd og videreformidler 

til sekretariatet for konferansen. Sekretariatet blir bedt om å ta kontakt dersom det er 

behov for utdyping av tematikken. Brukerrepresentantene har mulighet til å komme 

med ytterligere innspill innen 15.03.24. 

Sak 04/2024 Periode for brukerrådsrepresentanter 

Lagt frem av: Kari Anita Brendskag 

 

Bakgrunn for saken: Representanter i brukerrådene er oppnevnt for en 2-årsperiode. 

De fire faglige brukerrådene og ungdomsrådet startet sitt arbeid med første 

brukerrådsmøte november 2022. Det er derfor tid for å oppnevne nye representanter 

til brukerrådene i Statped.  Saken redegjør for to alternativer når det gjelder tidspunkt 

for oppnevning av nye brukerråd. Det er ønske om at brukerrådet tar stilling til hvilket 

alternativ som er mest hensiktsmessig.  

 
Statped ønsker innspill på alternativene under:  

Alternativ 1: 2-årsperiode følger skoleåret  
Alternativet er i tråd med slik oppnevningen ble gjennomført i 2022.  

• Statped sender ut forespørsler om brukerrepresentanter til FFO, SAFO, Unge 
funksjonshemmede og andre relevante organisasjoner i april 2024.  

• Konstituering av faglig brukerråd syn, vil foregå på rådsmøtet i august 2024  
 
Alternativ 2: 2-årsperiode følger kalenderåret  
Alternativet innebærer at nåværende representanter utvidet funksjonstiden ut- 2024.   

• Statped sender ut forespørsler om brukerrepresentanter til FFO, SAFO, Unge 
funksjonshemmede og andre relevante organisasjoner i september 2024.  

https://statped.sharepoint.com/sites/Divisjon52-Divisjonsstttedivisjon5/Delte%20dokumenter/Divisjonsstøtte%20divisjon%205/Faglig%20brukerråd%20syn/Møte%2024.02.09/2024%2002%2014%20NBR%20Brukerkonferansen%202024.pptx
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• Konstituering av faglig brukerråd syn, vil foregå på rådsmøte i februar 2025.  
 

Konklusjon: Faglig brukerråd ønsker alternativ 2. Bakgrunnen for dette er at Statped 

får bevilgninger pr kalenderår og det er vanskelig å få tak i representanter om 

sommeren. 

Sak 05/2024 Ekstra bevilgning til Statpeds læremiddelarbeid 

Lagt frem av: Randi Kvåle 

 

Vedlegg: Presentasjon gitt i møte 

Forslag til nye læringsressurser og læremidler til blinde og sterkt svaksynte (legges ut 

på teamet) når disse er avklart. 

Bakgrunn for saken: Det ble i revidert nasjonalbudsjett (RNB) lagt inn 10MNOK for å 

styrke Statped sitt læremiddelarbeid. Det har resultert i flere nye ressurser som enten 

er ferdige eller under arbeid. Det ble i budsjett for 2024 lagt inn nye 10MNOK til dette 

arbeidet. Statped arbeider med å vurdere nye tiltak som legges frem for behandling ii 

Statped 22.02. 

I tillegg til det som ble presentert (se vedlegg) har Statped igangsatt disse 

læringsressursene på fagområde syn:  

- Matematikk for elever med blindhet og svaksynthet 

- IKT for punktskriftbrukere/smartteknologi med skjermleser 

- Musikk og nedsatt syn 

- Tilpasningsmuligheter i macOS 

- TAKOM2 (kombinerte sansetap) 

Statped ønsket innspill på: Læringsressurser og læremidler som er foreslått igangsatt 

for nye midler. 

Innspill fra brukerråd gitt i møte: 

- Sarepta: viktig å ikke bare sette av midler til utvikling, men også til opplæring 

og vedlikehold. Viktig at noen eier produktet hos Statped. Legges som «open 

source» så også andre utviklere kan være med å utvikle. 

- Musikk: ikke glem musikklinja på vgs. 

- Kartleggingsmateriell/prøve i lesing og punktskrift er viktig 

- Læremiddelseminar 30.-31.10.: Oppfordrer til å ha så mye som mulig 

tilgjengelig digitalt også for å gjøre dette tilgjengelig for alle. Bra å også kunne 

gi mulighet til å følge digitalt i de fysiske øktene. 

- ABC med punktskrift: behov for også å lage noe for kortskrift (vgs.) 

- Lydbøker til foreldre som ikke ser for å kunne følge opp barn/elever 

Konklusjon: Statped tar med innspillene i det videre arbeidet. 

 

 

https://statped.sharepoint.com/:p:/r/sites/BrukerrdiStatped/Delte%20dokumenter/Syn/Sakslister%20og%20referat/24.02.09/Ekstra%20bevilgning%20til%20Statpeds%20l%C3%A6remiddelarbeid.pptx?d=wa3925a4e5fb94f7ebb6ea89c568df2dc&csf=1&web=1&e=IPY4C6
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Sak 06/2024 Orientering om arbeidet oppdrag sansetap  
Lagt frem av: Inga Skagseth  

 

Vedlegg: Presentasjon gitt i møte 

 

Bakgrunn for saken: Statped sitt oppdrag om dialog med kommuner og 

fylkeskommuner om tjenester rundt barn og elever med sansetap. 

Informasjon om innhenting av kunnskapsgrunnlag knyttet til svaksyntområdet og 

synsnedsettelse i kombinasjon med sammensatte vansker. 

 

Innspill fra brukerråd gitt i møte: 

- Viktig at Statpeds faglige anbefalinger også kommer ut til foreldre/foresatte 

- Viktig at Statped er veldig tydelig i formuleringen av hva som skal til for at 

elevene skal få lære det de har rett på. Klarspråk. 

- Viktig at det kommer frem at anbefalingene er en «beste praksis», ikke bare 

tydeliggjøring av ansvar 

- Viktig å sørge for informasjonsflyt opp imot helse/habiliteringstjenester 

- Det bør legges inn en risiko og sårbarhetsanalyse for å identifisere hvor det 

ikke fungerer 

Konklusjon: Statped tar med innspillene i det videre arbeidet. 

 

Eventuelt: 

Meldt av Norges Blindeforbund: Ønsker informasjon fra Statped om videre arbeid 

med utvikling av elevkurs 

 

Leder orienterte om følgende informasjon: 

Statped har fått et oppdrag (2024 001) gjennom tildelingsbrev 2024  

«Statped vurderer gjennom omstillingsperioden hvilke tiltak som skal nedskaleres og 

eventuelt utfases. Brukerorganisasjonen har gitt tydelige signaler om at de ønsker at 

Statped fortsatt skal gjennomføre elevkurs på sansetapsområdene. Statped har fulgt 

opp dette med å invitere til elevkurs for fagområdet syn og hørsel høsten 2023, og 

legger opp til å evaluere kursene i etterkant. Departementet ønsker å involveres i den 

videre vurderingen av elevkursene, før det tas beslutning. Vi ber om at Statped 

sender oss evalueringen og vurderingene om eventuell videreføring av kurs i 

forbindelse med årsrapporten 2023.» 

Det er foretatt en evaluering av kurstilbudet i 2023. Evalueringen vil bli lagt frem for 

nasjonalt brukerråd 14.02.24.  

 

https://statped.sharepoint.com/sites/BrukerrdiStatped/Delte%20dokumenter/Syn/Sakslister%20og%20referat/24.02.09/2024_februar_faglig%20brukerråd%20.pptx
https://statped.sharepoint.com/:b:/r/sites/BrukerrdiStatped/Delte%20dokumenter/Syn/Sakslister%20og%20referat/24.02.09/Tildelingsbrev-til-Statped-2024.pdf?csf=1&web=1&e=zzkrYm
https://statped.sharepoint.com/:b:/r/sites/BrukerrdiStatped/Delte%20dokumenter/Syn/Sakslister%20og%20referat/24.02.09/RAPPORT%20EVALUERING%20AV%20PILOT%20ELEVKURS%20I%20STATPED.pdf?csf=1&web=1&e=HO3Ev3

